

**臨床醫學研究所博士班專題討論須知 PhD program seminar notice 2024 Spring**

1. Time PM5:00 -PM7:00 / Date 2/23-0517/ Each Fri. /Room-7027.

2. 授課老師 Instructor :

江伯敏老師 (TEL : 4145 , E-mail : [pchiang@mail.ncku.edu.tw](mailto:pchiang@mail.ncku.edu.tw)) Po-Min Chiang, M.D., Ph.D.

謝奇璋老師 (TEL : 5616 , E-mail : [cshieh@mail.ncku.edu.tw](mailto:cshieh@mail.ncku.edu.tw)) Shieh, K. Chi-Chang, M.D., Ph.D.

許釗凱老師 (TEL : 5415 , E-mail : [kylehsu@mail.ncku.edu.tw](mailto:kylehsu@mail.ncku.edu.tw)) Chao-Kai Hsu, M.D., Ph.D.

**\*主負責 Coordinator : 江伯敏老師 Po-Min Chiang, M.D., Ph.D.**

3. **專題論文之選擇**以一年內下列頂尖期刊的 full articles:

(1)ONLY full articles (NOT brief communications) in the following journals are accepted:

Nature, Cell, Science and their top-tier sister journals (examples like Nature XXX, EXCLUDING Nature communications; Neuron or Immunity, EXCLUDING Cell reports; Science Immunology, EXCLUDING science advances and science signaling)

(2)Find **mechanism-based articles** (NOT simply observational, statistical, or applicational ones)

4. (1)請找一篇與自己研究有關的研究文章 (不接受統計類文章) **務必事先經過主負責江老師同意**。

**(2)1月19日(五)前 email ①paper 報告題目 (包含期刊名、卷期、頁數), ②論文全文 (PDF 檔)。**

**(3)2月2日(五)繳交講評老師同意書(需與講評老師確定日期時間是否可以出席)。**

Please find a BASIC-RESEARCH paper associated with your thesis topic (Statistical paper NOT acceptable) and **has coordinator's permission about this particular paper.**

Please email (1) the report paper (including the journal name, volume period, page number) , (2)the full paper (PDF file) **before Jan. 19 (Fri.)** and(3) the commentator( please contact the commentator to schedule a time ) to ICM office **before Feb.2 (Fri.)** .

5. **講評老師 commentator**

(1)博一已經選定指導教授者 講評老師就是自己的指導教授。

(2)尚未選定指導教授的博一學生和博二學生請根據文章內容找所內適合講評的老師

**(3)若邀請臨床醫師, 必須再找一位基礎研究老師講評。**

1st-year student with a thesis advisor would be the default commentator.

If you are a 1st-year student without a committed advisor or 2nd-year student, please find a suitable teacher in our department willing to comment on the paper.

**If you would like to ask a clinician to comment, please find an extra teacher in basic-research as well (2 commentators total).**

6. Seminar 前置作業：

- (1)於報告前一週前將 Abstract email 至所辦，且於報告當天影印約 20 份，放置講桌供同學取閱。
- (2)事先務必親自提醒講評老師專題討論之日期，時間及地點且列席指導。講評老師若未能出席，須於二週前另覓講評老師並向主負責老師報備。

**Seminar pre-work:**

- (1) Email the abstract of the report to the ICM office one week prior to your presentation and make about 20 copies on the day of the report to put on the desk for students to take.
- (2) Be sure to remind your commentator before you report. If your commentator is unable to attend, please find another commentator two weeks before your report and let the class coordinator know.

7. 報告相關規定：

- (1)報告時間：**每人英文報告時間 35 分鐘**
- (2)綜合討論：10 分鐘
- (3)講評：10 分鐘
- (4)報告內容應包括(a) Background(**小於五張 slides 且小於 5 分鐘**),(b) Rationale,(c) Hypothesis,(d) Experimental Design,(e) Results,(f) Discussion,(g) Conclusion,(h) Comments
- (5)口頭報告範例，可參考本所網站 <http://icmed.ncku.edu.tw/p/405-1113-89094,c11130.php?Lang=zh-tw>

**Report Regulations:**

- (1) Report Duration: 35 minutes.
- (2) Discussion: 10 minutes.
- (3) Comments: 10 minutes.
- (4) The report should include the following sections: (a) Background (less than five slides and less than 5 minutes), (b) Rationale, (c) Hypothesis, (d) Experimental Design, (e) Results, (f) Discussion, (g) Conclusion, (h) Comments.
- (5) For an example please refer to our institute's website at <http://icmed.ncku.edu.tw/p/405-1113-89094,c11130.php?Lang=zh-tw>.

8. **評分標準：**

- (1)博一博二：  
在報告完畢後將會發放試卷讓每位同學總結文章內容，**每次總結占總成績 4% (總分 40%)，報告成績占總成績 60%**。
- (2)博三：  
在報告完畢後將會發放試卷讓每位同學總結文章內容，每次總結占總成績 6% (至多 100%)。
- (3)博四以上：

在報告完畢後將會發放試卷讓每位同學總結文章內容，每次總結占總成績 10% (至多 100%)。

**Grading Criteria:**

(1) First-year and second-year students:

A questionnaire will be sent to each student to summarize the content of the article at the end of each report. Each questionnaire accounts for 4% of total 40% and the seminar presentation for the other 60%.

(2) Third-year students:

A questionnaire will be sent to each student to summarize the content of the article at the end of each report.. Each questionnaire accounts for 6% of the total score, and the maximum accumulation is 100%.

(3) Fourth-year students and above:

A questionnaire will be sent to each student to summarize the content of the article at the end of each report.. Each questionnaire accounts for 10% of the total score, and the maximum accumulation is 100%.

9. 其他注意事項：

(1)請於報告前 2 星期先行跟講評老師和指導教授討論您的報告。

(2)上課時，請注意討論和會議禮儀。

**Other Notes:**

(1) Please discuss your report with your commentator and your advisor two weeks before your presentation.

(2) During class, please be aware of discussion and meeting etiquette.